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1.) Tájékoztató a 2009. évi költségvetési javaslatról, 2009. év főbb feladatai  

Márok  Csaba     polgármester:  Nagy  tisztelettel  és  szeretettel  köszöntöm  a  megjelenteket, 
megállapítom,  hogy  a  képviselőtestület  határozatképes.  Az  önkormányzat  2009.  évi 
költségvetését a Pénzügyi Ellenőrző Gazdasági Bizottság megtárgyalta, ezért felkérem Szántó 
István elnök urat, ismertesse a bizottság véleményét. 

Szántó  István képviselő,  a  PEB elnöke:  A törvény  előírja  a  bizottságnak  a  költségvetés 
tárgyalását. A bizottsági javaslatot a testület elé kell tárni, ez hétfőn megtörtént. A bizottság 
észrevételei  után elfogadásra javasolja a költségvetési  tervezetet  a testületnek.  A 2009. évi 
költségvetés  valószínűleg  történelmi,  mert  még  nem  volt  milliárd  feletti  a  település 
költségvetése. Ennek oka a pályázati pénzek összege. Ezután ismerteti a költségvetés kiadás 
és  bevételi  főösszegét,  valamint  felsorolja  a  hivatal,  az  iskola,  óvoda  és  gyermekjóléti 
szolgálat,  a  két  kisebbségi  önkormányzat  kiadási  és  bevételi  oldalát.  Az  önkormányzat 
pénzügyi vezetője felhívta a figyelmet arra, hogy van tartalékalap is, ezt a válságra, vismajor 
helyzetre és önerőre tettük félre. Kérem a jelenlévőket, ha van kérdésük, tegyék fel. 

Márok  Csaba     polgármester:  A  magam  részéről  nem  kívánok  sokat  beszélni.  Az  Önök 
véleményét szeretném hallani. Az idei évben mit tervez az önkormányzat? Válság van, a cél 
az,  hogy az  önkormányzat  ne  gerjessze  azzal,  hogy elbocsátunk  embereket,  hanem plusz 
bevételekre  tudjunk  szert  tenni.  Fontos  megemlíteni,  hogy  az  intézményeknél  az  idei  év 
milyen változást hoz. Az iskola és óvoda komoly feladat előtt áll. Még egy taggal bővült a 
társulás,  jelentős  pluszmunkát  és  feladatot  jelent.  Fő  változás  az  iskolánál  még,  hogy  a 
szakszolgálattal  előbbre  léptünk.  A  logopédiai  feladatellátásra  nem  volt  lehetőség,  mert 
Dunaújváros  elutasította.  Januárban  a  bizottságokon  egyeztetve  sikerült  elérni,  hogy  ezt 
megoldjuk.  
A könyvtár területén is átszervezéshez fogunk, ez pénzügyi takarékoskodás. A Könyvtár és 
Művelődési  Ház,  mint  intézmény  megszűnik,  átkerül  szakfeladatként  a  hivatalhoz.  Így 
olcsóbban lehet fenntartani. Ennek folyamata most zajlik. 

Dr. Tassy Péter, a II. körzet háziorvosa letette szakvizsgáját, átkerült az önkormányzathoz, az 
OALI-tól mi kapjuk rá a normatívát, és minket terhel a költsége. 

A  Piac  tér  átalakítása  részben  befejeződött,  van  még  kisebb  mozzanat,  az  elmaradt 
aszfaltozást még meg kell csinálni. Ma volt MÁK ellenőrzés, mindent rendben találtak. 

Az iskolai HEFOP pályázat befejeződött. Túl vagyunk az utolsó ellenőrzésen. Zajlik az iskola 
infrastrukturális  pályázata,  mely kétfordulós.  Az első fordulóban három mérföldkövet  kell 
teljesíteni ahhoz, hogy a támogatási  szerződés megkötésre kerüljön. Ezután lesz jogosult a 
támogatásra az önkormányzat. A feltételes közbeszerzési eljárás már folyamatban van. 
Az iskolában nyílászáró csere, akadály-mentesítés, lift, mozgáskorlátozott WC kiépítése, és az 
épület teljes szigetelése lesz megoldva. Próbálunk geotermikus fűtést kialakítani, mellyel  a 
fűtés olcsóbb lesz. 
Tavaly  lehetőség  nyílt  a  településkapu,  ill.  két  buszöböl  kiépítésére  pályázatot  beadni.  A 
településkapu lassítja a forgalmat, a két buszmállóra – a Honvéd és az Árpád utcánál – nagy 
szükség van. 
Az utóbbi időben előtérbe került  a közbiztonság kérdése.  Van két körzeti  megbízott,  látni 
őket, szívügyüknek tekintik a munkát, sokat tesznek a közbiztonság javulásáért. A falopásokat 
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is vissza akarjuk szorítani,  mert  tavaly egész fasor tűnt el.  Szerencsére az idén ilyen  nem 
mértékű falopás nem volt. Az értékhatár alatti falopások átkerültek a jegyzőhöz, aki kirótta a 
büntetést, melyből akár elzárás is lehet. 

A csatorna-beruházás pályázatában zajlik a közbeszerzési kiírás, a tervező kiválasztására. Az 
idei  év  a  közbeszerzési  eljárások lefolytatásra  kerülnek,  az  év  végén  pedig  beadjuk  a  II. 
forduló  pályázati  anyagát.  A  jövő  év  elejei  döntés  után  történhet  a  konkrét  kivitelezés 
elkezdése. 

Jó lenne tudni, hogy a hétvégi mozgóárusok tekintetében a lakosságot mennyire zavarják a 
csilingelős autók, melyek hétvégén járják a települést. Ha a képviselőtestület rendeletet alkot, 
ahhoz jó lenne egy kis segítség a lakók részéről. Hogyan legyen a döntés? 
Várom a kérdéseket. 

A lakosság részéről kérdések nem hangzottak el.

2.) Szennyvízcsatorna II. ütemével kapcsolatos tájékoztató  

Márok  Csaba     polgármester:  Köszöntöm Rácz  Krisztina  projektmenedzsert,  aki  arról  fog 
beszélni, hogy a beruházásban van olyan feladat, hogy a csatorna-beruházásról a lakossággal 
egyeztetni kell.

Rácz Krisztina projektmenedzser: Ez a pályázat uniós pénzeket is tartalmaz, ezért Önöknek 
pontos tájékoztatást kell kapniuk.  
A pályázatot 2007-ben hirdették meg, az önkormányzat  benyújtotta pályázatát,  mely 2008. 
februárjában elbírálásra került, sikeresen nyert. A négy település együttműködésében került a 
pályázat  benyújtásra.  A II.  fordulóra létrehoztak egy jogi személyiségű társulatot,  és  ez a 
társulás nyújtja be a II. forduló pályázatát.  A pályázatot műszaki tervekkel, engedélyekkel, 
tanulmányokkal. Költséghaszon-kimutatással kell benyújtani.  A csatorna I. ütem 2006-ban 
megvalósult. Ez címzett támogatásban valósult meg. A 4 település kb. 40 %-át és a főműveket 
tartalmazza. Ezt a meglévő rendszer bővíteni kell, ez a II. ütem. További 60 %-os bővítést 
valósítja meg. Teljes lesz a négy település szennyvíz infrastruktúrája, így a csatorna 100 %-os 
lesz.  Jelenleg a négy település megnyerte a jogot, hogy benyújtsa a pályázatot, utána azok a 
társulások pályázhatnak, akik ezen túljutottak  A lehetőség minimum 50 %-ot, maximum 85 
%-ot  a  kormány és  az unió vállal  .  Ezt  nem az itt  élőknek kell  finanszírozniuk.  Hogy a 
támogatás mekkora lesz, ez majd később dől el. A cél a 85 % elérése, így csak 15 % önerőt 
kellene a négy településnek biztosítania. 
Ahol most tartunk: I.  fordulóban elindult  a pályázat  megvalósítása,  a szükséges szakértők, 
feladatok,  ill.  a  szükséges  tanulmányok  elkészítésére  alkalmas  szervezetek  kiválasztásra 
kerültek.  Van  útvonalterv,  amelyben  rögzítik,  milyen  határidőkre  milyen  feladatokat  kell 
teljesíteni.  Ez  tartani  kell.  Az  útvonalterv  szerint  március  végéig  a  részletes 
megvalósíthatósági  tanulmányt  és  a  költséghaszon-elemzést  el  kell  készíteni.  Ennek 
elkészítéséhez kérjük véleményüket. Kiosztok majd egy kérdőívet. Minél többen vegyenek 
részt  a  kérdőíves  felmérésben.  Arra  vagyunk  kíváncsiak,  mekkora  terhet  jelent  a 
szennyvízdíjak kezelési, jelenlegi ill. tervezett alakulása. 
Mindenki név nélkül töltheti ki a kérdőíveket, ezeket bizalmasan kezeljük. Szeretnének olyan 
kérdéseket  is  feltenni,  hogy  milyen  jövedelemmel  rendelkezik.  Az  arány  meghatározása 
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fontos a beruházás működése miatt. Ha Önök, mint végfelhasználók nem tudják a rendszert 
működtetni a díj miatt, akkor ez most előre kell látni. 
A pályázat  benyújtására a véghatáridő 2010. március,  de mi 2009. novembert  határoztunk 
meg a  benyújtásra.  A benyújtást  követően féléves  bírálati  időre  számíthatunk.  Ekkor  lesz 
tudott  hány %-os támogatást  kapunk A továbbiakban is  szeretnénk megosztani  önökkel  a 
tájékoztatást. 

Márok Csaba     polgármester:  Két feladat  volt,  RMT és CBA számítás,  melyen elkezdtünk 
dolgozni. Egyik cél a nagy százalékú támogatás és minél alacsonyabb szennyvízdíj. Az előző 
önkormányzatnak volt olyan ígérete, hogy a II. körben belépők terhe nem lehet nagyobb, mint 
az  elsőkre.  A  konkrét  számokról  csak  akkor  tudunk  beszélni,  ha  tudjuk,  hogy  milyen 
támogatási intenzitásra számíthatunk.

Varga  Géza mezőfalvi  lakos:  Költségvetési  rendeletről,  vagy  koncepció  javaslatról 
beszélünk? Ha koncepcióról, akkor még lehet beletenni. Nem kaptunk 2009-re szólóan olyan 
tájékoztatást, hogy a faluban mit óhajtanak csinálni. A buszöböl és a kapu rendben van. Nem 
látszik, hogy a piactér finanszírozása áthúzódó-e. A járdátlan utcákban lesznek-e járdák. Lesz-
e ilyenre  lehetőség?  Nem hallottam ki  azt  sem a tájékoztatóból,  hogy a főösszeg  csak a 
bevételi, vagy csak a kiadási, van-e a kettő között különbség, vagy nullszaldós. Ezt nem ártott 
volna elmondani.

Márok Csaba     polgármester: Önök azért vannak itt,  hogy elmondhassák a javaslataikat.  A 
soron következő ülésen az Önök ésszerű javaslatait bedolgozzuk Nagy mozgásterünk nincs. 
Elhangzott,  hogy  milyen  pályázatok  vannak,  ezek  őrületes  terhet  jelentenek  az 
önkormányzatnak.  A piactérnél  kifizetjük  az  önrészt  és  majd  márciusban  a  különbözetet, 
megkapjuk. Az idei évben ellenőrzik, utána, ha jóváhagyják, kiutalják a támogatást. Jó lenne 
járdákat építeni, de nem látom realitását, hogy az önkormányzat pályázat nélkül meg tudja 
valósítani. Ennek jelen pillanatban nem látom a lehetőségét. Az iskolai pályázat 27,5 millió 
forint önrészt jelent a településnek. Az önkormányzat az előkészítéssel kapcsolatban rengeteg 
számla keletkezett. A főösszeg bevételi előirányzata és a kiadási előirányzatának főösszege 
elhangzott Szántó István úrtól. Ezek a számok megtekinthetőek lesznek, ha elfogadásra kerül 
a honlapon meg fog jelenni. 

Androsovics Jánosné   mezőfalvi lakos  : Ki kell tölteni ezt az ívet, ahol lesz jövedelemről is 
egy bevallás. Tudni akarom, hogy a falu végén lakom, elviszik-e odáig a csatornát. Ketten 
vagyunk a fiammal, akinek jó keresete van. Akkor most nekem többe fog kerülni a csatorna?

Rácz  Krisztina projektmenedzser:  Mi  csak  azt  szeretnénk,  hogy  olyan  díj  értékhatárt 
lehessen megállapítani, hogy ne legyen terhelő az Önök számára. 

Androsovics Jánosné   mezőfalvi lakos  : Az elsőnél mindenkinek egyformán 250 ezer Ft volt a 
csatorna, már azt beszélik, hogy most 35O ezer Ft. Lesz.

Rácz  Krisztina projektmenedzser:  Mi  jelenleg  nem rendelkezünk  friss  adatokkal,  amivel 
megismernénk a települést. Az Unió felé akarjuk indokolni, mi alapján tartjuk hatékonynak a 
beruházás számításait. Csak ilyen szempontból kérjük a jövedelmeket. Átlagos gazdasági és 
társadalmi bemutatást szeretnénk. A CBA számításhoz sok adat kell, sok háttér információ. 
Ez bírálati feltétel is. Szeretnék az uniós támogatást oda adni, ahol a legtöbb szükség van.
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Márok  Csaba     polgármester:  A  hozzájárulás  mindenkinek  egyforma,  a  csatornadíj  is 
egyforma  a  négy  településen.  Nem  szeretnénk,  ha  magas  lenne  a  díj,  de  ezt  alá  kell 
támasztani. 

Androsovics  Jánosné    mezőfalvi  lakos  :  A szippantás  nem olcsóbb.  Ha többen kötnek  rá, 
akkor talán olcsóbb a csatornadíj. A falu végén lakom, a kert végébe került a falutábla. Zavar, 
hogy mindentől elesek, mert külterületnek számít. A falu végén az utolsó házban lakom, a 
szomszéd még belterület. A falvak határába a legutolsó ház után is van világítás, itt meg csak 
a szomszédig. Ezt mikor akarják megváltoztatni?

Márok Csaba     polgármester: Ezt a rendezési terv módosításakor lehetett  volna kérni. Meg 
kell nézni, hogy van most, mert a legközelebbi módosításnál ez meg lehetne tenni. Kérdés, 
hogy a tervezett közigazgatási határ hol van. 

Csizmadia  Imre képviselő:  A  tulajdonos  igénye  szerint  lehet  változtatni,  ha 
összeegyeztethető  a  rendezési  tervvel.  A csatorna  tekintetében  a  lakossági  teher  úgy lesz 
meghatározva, mint régen.  A kérdőív kitöltése fontos a csatornadíj meghatározásához. 

Kovács György mezőfalvi lakos: A régi gyakorlati tervvel kapcsolatban van-e terv?

Márok Csaba     polgármester: Az egész páskom tó és a mellette lévő önkormányzati terület az 
önkormányzat  rendezési  tervébe  építési  területként  szerepel.  A  Kinizsi  u.  vége 
záportározóként van megjelölve. A gyakorlati kertnél telek kialakítása van tervezve. Ezeket az 
építési  telkeket  csak akkor lehet  eladni,  ha az önkormányzat  közművesíti.  Ennek költsége 
komoly megfontolás tárgyát képezi jelenleg. Vizsgáljuk a lehetőségét. Itt van négy telek, el 
kellene kezdeni a közművesítést,  apránként kell elindulni. Közmű nélkül nem lehet eladni. 
Idén a Semmelweis utcai telkek vannak értékesítésre tervezve, ez meg fog jelenni az újságban 
és a honlapunkon is. 

Mezőfalvi lakos: A Piac tér nem érdemelte volna meg a közvilágítást?

Márok Csaba     polgármester:  Valamennyi  világítás még lesz kihelyezve,  a tervező minden 
fához  kandelábert  tervezett,  csak  ki  kell  építeni,  tavasszal  valamennyit  meg  kell  csinálni. 
Lehetne  esetleg  valamilyen  térfigyelő  kamerát  is  kihelyezni,  ezek  milliós  nagyságrendű 
tételek, és adatvédelmi kérdéseket is felvetnek.

Horváth László képviselő: Sok embernek nincs információja, hogy hol lehet a közvilágításra 
bejelentést tenni. Tudja valaki?

Márok  Csaba     polgármester:  A  Polgármesteri  Hivatalt  kell  felhívni,  Dobrádi  Istvánné 
műszaki előadónál kell bejelenteni a közvilágítási problémákat. Ezek összeírásra kerülnek, és 
egy  bizonyos  idő  elteltével  megjavítják.  Van,  ahol  csak  kosaras  kocsival  lehet  javítást 
végezni, ez napi 30-40 ezer Ft-ba kerül. 

Mezőfalvi lakos: A szolgáltató háznál nagy a sárréteg, ezzel kellene valamit tenni.

Márok  Csaba     polgármester:  Ez  magánterület,  de  megbeszéltem  a  tulajdonossal,  hogy 
tavasszal rendezni fogja, és a vízelvezetést is meg kell oldani. 
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Mezőfalvi lakos: Az útjavításokról érdeklődöm.

Márok Csaba     polgármester: Az útjavítás volt tervezve, a templommal közösen pályáztunk 
burkolatra, reménykedtünk, hogy a Semmelweis utcát is meg tudjuk javítani. Ez a pályázat 
sajnos nem nyert. Sok helyen van a faluban ilyen probléma. Ha lesz mód, és lehetőség, ha lesz 
pályázat, akkor azonnal pályázni fogunk. A szociális segélyezés is átalakul. Út a munkába 
program indul. Ez azt jelenti, hogy a segélyezettek köre két részre oszlik. Munkaképesekre és 
a nem munkaképesekre, ez utóbbit törvény határozza meg, és a jegyző határozatban állapítja 
meg.  A  munkaképesek  rendelkezésre  állás  támogatásra  (RÁT-ra)  lesznek  jogosultak,  de 
minimum  90  napot  kell  dolgozniuk  napi  6  órában.  Ez  jelentős  változás.  Közhasznú 
foglalkoztatás már nem lesz. 

Mezőfalvi lakos: Az önkormányzat végez-e környezettanulmányt ezek között a segélyezettek 
között? Van, aki segélyt kap, annak ellenére, hogy autóval jár. 

Márok Csaba     polgármester: Nem kell környezettanulmányt végezni, ha nincs jövedelmük, 
akkor jogosultak a segélyre. Az autó nem az övék, ezt nehéz tudomásul venni, de nem lehet 
ellene tenni. 

Horváth László képviselő: A segélyezéssel kapcsolatban: vannak olyan segélyek, amik állani 
normatíva alapján járnak, és olyanok is, amelyekről a Szociális Bizottság dönt. A bizottság 
többtagú, képviselők és külsős tagok.  Amikor összeül a bizottság, akkor információ alapján 
állapítják meg a segélyt. Ez átmenetileg segít, itt pár ezer forintokról van szó. Sok embernek 
fájdalma,  hogy  milyen  a  nemzetiség  aránya,  de  ez  nem  jellemző.  A  bizottság  szigorú 
szabályokkal dolgozik. 

Horváth  László  Vörösmarty  utcai  lakos:  Érdemes  volna  az  utcákban  sövényt  ültetni,  ne 
fákat, mert  azok zavarják az elektromos vezetékeket.  A Piac téren virágládákkal kellene a 
parkolók elől a teret elzárni.

Márok Csaba     polgármester:  Az ötlet  jó.  A növények is  nagyon drágák.  Alapvetően ezer 
csemetét  is összeszedtünk a faluban, a lombokkal vigyázni  kell a közművek miatt,  mert  a 
vezetékek ott mennek. Járunk már így a buszmegállónál, ott volt a telefonkábel. Ha ezeket 
elvágják, sok millió forintos károk lesznek. A sövénykérdést megvizsgáljuk. 

Tóth Ferenc mezőfalvi lakos: A munkaképes segélyezettek kapcsolatban van javaslatom. A 
régi  mezőfalvi  úton  a  papi  pince  után  a  kápolna  környékén  az  út  menti  árok  tele  van 
szeméttel. Ezt kellene kitakarítani, részben ővelük. A szemét között van névre szóló papír is, 
akkor ez alapján be lehet őket azonosítani. 

Márok Csaba     polgármester: A RÁT-osok közmunkájára közmunkatervet kell készíteni. Sok 
szemetes árok van, ez fő feladat lesz, a Szőlőhegyen is minden sor végén van szemét. A névre 
szóló  papírok  alapján  nem  lehet  megbüntetni  senkit.  Rá  is  lehet  szólni  a  szemetelőkre, 
Lehetne komposztálni a száraz faleveleket is. 

Tolnai Andrásné mezőfalvi lakos: Jól működő településeken ki van jelölve egy nap, amikor 
lehet égetni. 
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Márok  Csaba     polgármester:  A  jövő  a  szelektív  hulladékgyűjtésé.  Mezőfalván  a 
DUNANETT Kft viszi el a szemetet. Gyűjtik és elszállítják az elektronikai hulladékokat is, 
melyeket  a  tűzoltószertárban  lehet  letenni.  Erre  is  van  egy  céggel  szerződés.  A  kislóki 
szemétlerakóban 1 m3-ig ingyen le lehet rakni a szemetet. 

Varga Géza    m  ezőfalvi  lakos:  A hétvégi  mozgóárusítókkal  kapcsolatban:  meg kellene  azt 
határozni,  hogy  elsősorban  a  saját  vállalkozásoknak  adjanak  engedélyt,  ezt  kereskedelmi 
rendelet írja elő.

Márok Csaba     polgármester:  Ez  egy vélemény,  mások  meg  azt  mondják,  hogy miért  ne 
vennének tőlük pl. egy fagyit. 

Mezőfalvi  lakos:  Nem látom a szelektív  hulladék gyűjtésére  a  lehetőséget.  Legalább  egy 
helyen a faluban legyen hulladékgyűjtő sziget.

Márok Csaba     polgármester: A hulladékgyűjtő szigetek kialakítása is benne van a tervekben. 
A  nagycsaládosok  havonta  gyűjtik  a  szelektív  hulladékot.  A  dunaújvárosi  hulladéklerakó 
engedélye  az idén nyáron lejár.  Meg kell oldani a hulladék elhegyezését.  A DUNANETT 
területén  lévő  településeket  együtt  kezelik  a  városi  problémával.  Ha  a  regionális 
hulladéklerakó  nem  tud  megoldást  hozni,  akkor  Dunaújváros  épít  egyet.  Ideiglenes 
hulladéklerakó  engedélyezése  már  folyamatban  van,  megoldást  kell  találni  a  szelektív 
hulladékgyűjtésre is. 

Tóth Ferenc mezőfalvi lakos: Lesz-e bankjegy automata?

Márok Csaba     polgármester:  Nagyvenyimen leszerelik,  itt  pedig nem szerelik  fel.  Levelet 
írtam az OTP-nek, de még csak nem is válaszoltak semmit. A budapesti nagy áruházakban 
van bankautomata, a településen még sincs. 

Virág Attila képviselő: Szeméttel és a mozgóárusítással kapcsolatban: A mezőfalvi árusok 
kerüljenek előtérbe. Ki kellene jelölni helyet és időt a mozgóárusításra is. A szemétszedéssel 
kapcsolatban, a fejekben kellene először rendet rakni, jó lenne, ha az emberek egymásra is 
rászólnának. 

Márok  Csaba     polgármester:  A  szemétlerakókról  fénykép  kellene,  az  már  bizonyíték.  A 
jelenlegi  két  rendőr  használható  és  hatékony,  biztos,  hogy  segítenek.  A  rendőrséggel 
egyeztetni fogok, hogy melyik telefonon lehet bejelentést tenni.

Egy aktív falugyűlés végéhez érkeztünk, és a tavalyi évben rendhagyó fórumot is tartottunk, 
ilyen az idén is lesz. Lesz avatása a Piactérnek. Ha közösen teszünk a szemetelés ellen, akkor 
ez nagyon jó lesz.

Megköszönve mindenkinek a megjelenést, a közmeghallgatást bezárom.

K.m.f.

Dr. Woth László Márok Csaba
       Jegyző polgármester
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